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Slovo starosty

kalendářní rok 2024 jde do finále. 
Před námi je období bilancování 
roku, jaký byl, co nám přinesl, co nám 
dal, co nám vzal a jak jsme my sami 
přispěli a co jsme zvládli. Samotný 
konec roku je spojen se zimním slu-
novratem a příchodem nového roku.

V září byla provedena renovace 
mola u Šutráku. Nezbytná součást 
relaxačního prostoru je připravena 
na další sezónu.

V září byly předání k užívání fo-
tovoltaické elektrárny na budovách 
obce. Na akci byl získán dotační 
titul z Modernizačního fondu ve 
výši 1.691.767 Kč, celkový náklad: 
3.076.432 Kč. Realizaci prováděla 
spol. Kerosin Praha.

V říjnu bylo přemístěno sběrné 
místo od sokolovny na část obecní-
ho pozemku p. č. 52 na ul. Družstev-
ní. Důvodem je plánovaná změna 
vlastníka sportovní haly na ul. Svislá 
a s tím související uvolnění pozemku 
soukromého subjektu.

Od září do listopadu byla realizová-
na výsadba stromových alejí v prosto-
ru Hrubá louka a podél komunikace 
ke Kamenskému Šutráku. Výsadbu 
prováděla spol. Florstyl Kunovice. 
Nové aleje nahrazují stromy, které 
byly v loňském roce vykáceny. Výsad-
ba byla podpořena dotací z Operační-
ho programu životního prostředí ve 
výši 1.338.129 Kč. Celková finanční 
částka byla: 1.761.675 Kč.

Na konci října zahájil p. Krůza prá-
ce na budování propustků v lokalitě 
Hrubá louka. Bude umožněn přístup 
na obecní pozemky - polní celky, pře-
devším zemědělcům.

V listopadu byly zahájeny práce 
na projektu opravy místní komuni-
kace - ul. Zahradní. Byly vyměněny 
obrubníky na části chodníku ko-
lem prodejny COOP, byl „dopojen“ 
chodník (odstraněn asfaltový povrch 
bez chodníku kolem sběrného mís-
ta a vjezdu do dvora za prodejnou) 
a dále budou vyměněny obrubníky 
podél tělesa vozovky. S ohledem na 
projektovanou technologii opravy 
povrchu komunikace a vyhovění 
ustanovením novelizovaného sta-
vebního zákonu, budou tyto práce 
realizovány na jaře 2025.

Na jednání zastupitelstva obce dne 
18. 11. 2024 byly schváleny dotace 
pro spolky a fyzické osoby na pod-
poru činnosti v roce 2025. Téměř 
všem byla schválena 100 % podpo-
ra. Preference podpory je směřována 
především k práci s dětmi a mladis-
tvými. Zastupitelstvo každoročně 
podporuje žadatele o dotace, a to ve 
prospěch konání sportovních, kultur-
ních a společenských akcí v naší obci.

Do konce roku má být vydáno sta-
vební povolení pro realizaci chodníku 
přes školní zahradu (od spodní brány 
k budově mateřské školy). V průbě-
hu zimního období bude poptána 
nabídka na zhotovitele a do pololetí 
příštího roku bude realizována vý-
stavba. Bude dokončen důležitý úsek, 
který je součástí regulace dopravy 
v blízkosti školy a jeho „odlehčení“ 
pro bezpečný pohyb dětí - chodců 
do školy.

Pokračují administrativní práce 
projektu vybudování nových spor-
tovních kabin SK 1932 Rakvice. Pro-
jektová dokumentace na demolici 
stávajících kabin je dokončena a bylo 
vydáno rozhodnutí pro odstranění 
stavby. Po dokončení projektové do-
kumentace je předpoklad pro podání 
žádosti o dotaci u Národní sportovní 
agentury na jaře 2025. Pokud dotaci 
získáme, budou zahájeny vlastní de-
moliční a následně stavební práce.

Do konce roku bude zpracován pro-
jekt na přístavbu garáže u stávající 
budovy hasičské zbrojnice. Po vydání 

stavebního povolení podáme žádost 
o dotační podporu k této přístavbě 
z programu Generálního ředitelství 
Hasičského záchranného sboru.

Na prosincovém jednání zastupitel-
stva obce bude projednán a schválen 
rozpočet obce na rok 2025. Příjmy 
obce jsou každoročně určeny přede-
vším z rozpočtového určení daní, pří-
spěvku na státní správu a z poplatků 
občanů. Mimo mandatorních výdajů 
(provoz úřadu a obce a příspěvek zři-
zovatele na provoz školy), budeme 
pokračovat v plnění investičních akcí 
pro rozvoj obce. Z plánovaných akcí 
na rok 2025 zmiňuji:
-  vybudování skateparku na části dět-

ského hřiště na ul. Nová (jaro 2025)
-  dokončení opravy povrchu ul. Za-

hradní (jaro 2025)
-   vybudování chodníku od parkovací 

plochy pod školou k budově mateř-
ské školy (do léta 2025)

-  opravy vytipovaných polních cest na 
katastru obce (do léta 2025)

-  rekonstrukce sportovních kabin SK 
1932 (podzim 2025)

-  přístavba garáže hasičské zbrojnice 
(podzim 2025)

-  opevnění břehu vodní nádrže 
Šutrák - II. etapa (podzim 2025)

-  zpevnění břehu vodní nádrže Ka-
menský Šutrák (podzim 2025)

- revitalizace prostoru náměstí
- projekt revitalizace prostoru Luža
-  projektu na využití budovy Vypl (na 

ul. U Hřiště)
Jde o plány, k jejich realizaci a do-

končení podnikneme maximum. 
Další, drobnější akce k zajištění kva-
lity života občanů obce (úpravy do-
pravy v ul. Ulička II. a III., projekt 
rekonstrukce kanalizace na náměs-
tí, realizace přechodu pro chodce 
u sokolovny, dílčí opravy místních 
komunikací apod.), budeme realizo-
vat dle aktuálních potřeb a možností.

Vážení spoluobčané,

Více informací 
z obce:
www.rakvice.
cz/obecni ‑urad/
uredni ‑deska/

https://www.rakvice.cz/obecni-urad/uredni-deska/
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Dále jsou průběžně v plánu akce vyššího sa-
mosprávního celku (kraje) a státu:
-  projektová příprava opravy krajské komu-

nikace č. 42115 (od mostu na ul. Nádražní, 
Náměstí a ul. Horní), přes Přítluky až po kři-
žovatku pod obcí Zaječí.

-  realizace projektu vysokorychlostní tratě (VRT)
-  realizace projektu Masarykovy univerzity 

Brno s názvem: „Life in salt marshes“ v loka-
litě „Rybníčky“

-  příprava na vyhlášení CHKO „Soutok“.

Vážení spoluobčané,
přeji Vám příjemné dny adventního času, 
spokojené a s klidem prožité období svátku 
zimního slunovratu a šťastný vstup do 
nového roku ve zdraví a pohodě.

Pavel Rous, starosta

Černé skládky
Byť jsou systémově vytvořeny podmínky pro uklá-
dání všech odpadů, a to jak u obce, tak odpado-
vé společnosti Hantály Velké Pavlovice, najdou 
se tací lidé, kteří ignorují nastavená pravidla 
a zvyklosti, přírodu, náš společný prostor a svojí 
nepochopitelnou neohleduplností umísťují svůj 
odpad do „odlehlých zákoutí“ na katastru obce. 
Předpokládám, že se nejedná o občany naší obce.

Díky všímavosti členů místního Myslivecké-
ho spolku byli takoví „výtečníci“ přichyceni při 
svém bezohledném činu. Vozidlo bylo vyfoceno 
(viníci rychle nasedli a ujeli z místa), fotogra-
fii s registrační značkou jsem předal Policii ČR 
a po prověření situace byli dva občané z Břeclavi 
a jeden z Podivína „dohledáni“, z činu usvědčeni 
a po právu pokutováni. Vyhozený odpad si zpětně 
naložili a odvezli.

To je dobrý příklad pro to, že nemáme být lho-
stejní a všímat si našeho okolí. Děkuji myslivcům 
za rozhodnost a věřím, že to další případné „bor-
deláře“ odstraší od podobného činu.

Pavel Rous, starosta
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Výpisy z usnesení Zastupitelstva 
obce Rakvice ze dne 18. 11. 2024

Usnesení č. 2024/7/3
Zastupitelstvo obce 
SCHVALUJE
finanční podporu na rok 2025 spol-
kům a organizacím v následující výši:
Myslivecké sdružení Rakvice, z. s. 
49.000,00 Kč
Moravský rybářský svaz, z. s. Rakvi-
ce 49.000,00 Kč
Tělocvičná jednota Sokol Rakvice 
49.000,00 Kč
Klub důchodců Rakvice 
49.000,00 Kč
Spolek CHASA Rakvice 
49.000,00 Kč
SK 1932 Rakvice z. s. 595.000,00 Kč
Abecedum z. s. 30.000,00 Kč
SH ČMS - SDH Rakvice (sbor + 
mladí hasiči) 25.000,00 Kč
Rachlap - Rakvičtí chlapi 
45.000,00 Kč
Ráčci - Barbora Janyová 
7.000,00 Kč
Kozlíci - Lenka Foukalová 
30.000,00 Kč
Rakvický kotlík - Jiří Helešic 
35.000,00 Kč
Monika Mačugová - malování 
10.000,00 Kč
Rakvický oddíl horolezců z.s. 
49.000,00 Kč
Holubáři - Jochman Zdeněk 
10.000,00 Kč
Králíci - Zdeněk Klíma 
40.000,00 Kč
Dětský volejbal - Natalia Tesárek 
30.000,00 Kč
Volejbal Kozlíci - Ing. Dita Průdková 
45.000,00 Kč

Usnesení č. 2024/7/4
Zastupitelstvo obce 
SCHVALUJE
koupi pozemku p. č. 277/1 o výmě-
ře 712 m2, druh trvalý travní porost 
za cenu 350 Kč/m² a celkovou cenu 
249.200 Kč. Finanční částka bude 
poukázána na bankovní účet prodá-
vajícího po zápisu na LV obce. Zastu-
pitelstvo pověřuje starostu k podpisu 
kupní smlouvy.

Usnesení č. 2024/7/5
Zastupitelstvo obce 
SCHVALUJE

Obecně závaznou vyhláškou 
č. 2/2024, kterou se mění Obecně 
závazná vyhláška č. 1/2022, o sta-
novení obecního systému odpado-
vého hospodářství s účinností od 
1. 1. 2025.

Usnesení č. 2024/7/6
Zastupitelstvo obce 
SCHVALUJE
provozní řád sokolovny. Provozní řád 
sokolovny byl aktualizován v souvis-
losti se spuštěním webového rezer-
vačního portálu sokolovny na webu 
obce.

Usnesení č. 2024/7/7
Zastupitelstvo obce 
SCHVALUJE
příspěvek obce do systému IDS 
JmK na rok 2025 ve výši 100,00 Kč/
na obyvatele/rok, v celkové výši 
230.800,00 Kč.

Usnesení č. 2024/7/8
Zastupitelstvo obce 
SCHVALUJE
návrh smlouvy o příspěvku na spo-
lufinancování Minimální sítě soci-
álních služeb ORP Břeclav pro roky 
2025 a 2026. Celkový příspěvek na 
sociální služby pro příslušný kalen-
dářní rok bude vyčíslen do 15 dnů 
ode dne zveřejnění informace o po-
čtech obyvatel obce na stránkách 
Ministerstva vnitra České republiky 
a bude činit: 130 Kč x počet obyvatel 
obce k 1. 1. příslušného kalendářního 
roku.

Usnesení č. 2024/7/9
Zastupitelstvo obce 
SOUHLASÍ
záměr pronájmu sklepa pod budovou 
sokolovny č. p. . 146, za minimální 
nájemné 12.000,00 Kč/rok, splatné 
rok předem. Žádosti bude možné 
podávat po dobu zveřejnění vyhláš-
ky. Nájemce bude vybrán na příštím 
zasedání zastupitelstva a od 1.1.2025 
bude uzavřena nová nájemní smlou-
va.

Usnesení č. 2024/7/10
Starosta obce 
SEZNÁMIL

zastupitele se žádostí občana obce ve 
věci: „zpomalení rychlosti projíždějí-
cích vozidel v Uličce II a III“. Občané 
požadují vyřešení nebezpečné situace 
v dopravě na obou ulicích.
Starosta svolal místní šetření za účas-
ti zástupce Policie ČR a společnosti 
DOSIG Podivín. Byly diskutovány 
varianty a v dotčeném prostoru bude 
umístěn zpomalovací práh a stano-
ven zákaz stání vozidel. Zastupitel-
stvo obce bere žádost na vědomí 
a pověřuje starostu, aby o úpravě 
provozu dále jednal.

Usnesení č. 2024/7/11
Zastupitelstvo obce 
SCHVALUJE
úpravu rozpočtu školy na rok 2024, 
a to nevyplacení provozní splátky 
příspěvku zřizovatele v měsíci pro-
sinec 2024 ve výši 519.600 Kč. Část-
ka v uvedené výši bude převedena 
do investičního fondu a v roce 2025 
bude použita na investiční akce školy 
(instalace venkovních žaluzií).

Usnesení č. 2024/7/12
Zastupitelstvo obce 
SCHVALUJE
uzavření smlouvy o dílo (rekonstruk-
ce sportovních kabin SK 1932) se 
společností CGDA, s. r. o. Předmětem 
smlouvy je vypracování projektové 
dokumentace v úrovni dle vyhláš-
ky č. 131/2024 Sb. před zahájením 
stavby. Cena za provedení obou fází 
je stanovena ve výši 780.000 Kč bez 
DPH, celková cena s DPH (21 %) čin-
ní 943.800 Kč.

Usnesení č. 2024/7/13
Zastupitelstvo obce 
SCHVALUJE
realizaci nové výsadby a dosadbu 
vzrostlých stromů včetně materiálu 
a práce v lokalitách: mateřská školka, 
křížek U Hřiště, v ulici Dolní, pol-
ní cesta od Proneco, aleje u letiště 
a bažantnice a nově vysazované ale-
je směrem na Podivín za čističkou 
vlevo. Souhrnná nabídka na reali-
zaci výsadeb činí 433.584,00 Kč bez 
DPH a celkově 524.636,60 Kč s DPH 
(21 %).
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TŘÍDÍME ODPAD

LEDEN 1 2 3 4 5 DUBEN 14 15 16 17 18 PLASTY
pondělí 6 13 20 27 pondělí 7 14 21 28 pytlový sběr - PET láhve, fólie,
úterý 7 14 21 28 úterý 1 8 15 22 29 sáčky, kelímky, igelitové pytle,
středa 1 8 15 22 29 středa 2 9 16 23 30 obaly od drogistického zboží
čtvrtek 2 9 16 23 30 čtvrtek 3 10 17 24
pátek 3 10 17 24 31 pátek 4 11 18 25
sobota 4 11 18 25 sobota 5 12 19 26 Nepatří sem - PVC, linoleum,
neděle 5 12 19 26 neděle 6 13 20 27 guma, molitan, pneumatiky,
ÚNOR 5 6 7 8 9 KVĚTEN 18 19 20 21 22 plast znečištěný zbytky potravin,
pondělí 3 10 17 24 pondělí 5 12 19 26 oleji a chemickými látkami
úterý 4 11 18 25 úterý 6 13 20 27 PAPÍR
středa 5 12 19 26 středa 7 14 21 28 noviny, časopisy, lepenka,  
čtvrtek 6 13 20 27 čtvrtek 1 8 15 22 29 krabice, karton, sešity, knihy,
pátek 7 14 21 28 pátek 2 9 16 23 30 letáky, psací a balící papír
sobota 1 8 15 22 sobota 3 10 17 24 31 Nepatří sem - znečištěný papír,
neděle 2 9 16 23 neděle 4 11 18 25 kopírák, použité hygienické 
BŘEZEN 9 10 11 12 13 14 ČERVEN 22 23 24 25 26 27 pomůcky
pondělí 3 10 17 24 31 pondělí 2 9 16 23 30 SKLO
úterý 4 11 18 25 úterý 3 10 17 24 bílé a barevné sklo, tabulové 
středa 5 12 19 26 středa 4 11 18 25 sklo, obalové sklo, skleněné 
čtvrtek 6 13 20 27 čtvrtek 5 12 19 26 střepy, skleněné nádoby
pátek 7 14 21 28 pátek 6 13 20 27 Nepatří sem - drátěné sklo, 
sobota 1 8 15 22 29 sobota 7 14 21 28 autosklo, plexisklo, keramika,
neděle 2 9 16 23 30 neděle 1 8 15 22 29 porcelán, zrcadla

NÁPOJOVÉ KARTONY
svoz TKO (tuhý komunální odpad z domácností) vícevrstvé obaly od nápojů,
svoz BIO (biologicky rozložitelný komunální odpad) výsyp bio popelnic - PYTLE SE NEVOZÍ !!! HANTÁLY a.s. - tel.: 519 361 171 nápojové kartony od mléka, 
sběr papír, plast, nápojové kartony Středisko svozu TKO -  tel.: 519 361 183 mléčných výrobků, džusů a vína
otevřený sběrný dvůr: listopad - březen   středa 15:00 - 17:00 hod. / sobota 8:00 - 13:00 hod. Středisko skládka TKO - tel.: 519 430 291

www.hantaly.cz

ČERVENEC 27 28 29 30 31 ŘÍJEN 40 41 42 43 44
pondělí 7 14 21 28 pondělí 6 13 20 27
úterý 1 8 15 22 29 úterý 7 14 21 28 PATŘÍ SEM:
středa 2 9 16 23 30 středa 1 8 15 22 29 zbytky jídel rostlinného původu,
čtvrtek 3 10 17 24 31 čtvrtek 2 9 16 23 30 zbytky ovoce a zeleniny, květiny,
pátek 4 11 18 25 pátek 3 10 17 24 31 čajové sáčky, kávový odpad
sobota 5 12 19 26 sobota 4 11 18 25 včetně filtrů a ubrousků,
neděle 6 13 20 27 neděle 5 12 19 26 tráva, plevel, zbytky rostlin,
SRPEN 31 32 33 34 35 LISTOPAD 44 45 46 47 48 listí, seno, sláma, košťály a 
pondělí 4 11 18 25 pondělí 3 10 17 24 celé rostliny
úterý 5 12 19 26 úterý 4 11 18 25
středa 6 13 20 27 středa 5 12 19 26 NEPATŘÍ SEM:
čtvrtek 7 14 21 28 čtvrtek 6 13 20 27 zbytky jídel živočišného původu,
pátek 1 8 15 22 29 pátek 7 14 21 28 plasty, sklo, kovy, kameny,
sobota 2 9 16 23 30 sobota 1 8 15 22 29 nebezpečný odpad, 
neděle 3 10 17 24 31 neděle 2 9 16 23 30 směsný komunální odpad,
ZÁŘÍ 36 37 38 39 40 PROSINEC 49 50 51 52 1 stavební odpad, zemina,
pondělí 1 8 15 22 29 pondělí 1 8 15 22 29 textil, cigarety, popel,
úterý 2 9 16 23 30 úterý 2 9 16 23 30 uhlí, jednorázové pleny,
středa 3 10 17 24 středa 3 10 17 24 31 uhynulá zvířata
čtvrtek 4 11 18 25 čtvrtek 4 11 18 25
pátek 5 12 19 26 pátek 5 12 19 26
sobota 6 13 20 27 sobota 6 13 20 27
neděle 7 14 21 28 neděle 7 14 21 28

svoz TKO (tuhý komunální odpad z domácností)
svoz BIO (biologicky rozložitelný komunální odpad) výsyp bio popelnic - PYTLE SE NEVOZÍ !!! HANTÁLY a.s. - tel.: 519 361 171
sběr papír, plast, nápojové kartony Středisko svozu TKO -  tel.: 519 361 183
otevřený sběrný dvůr: listopad - březen   středa 15:00 - 17:00 hod. / sobota 8:00 - 13:00 hod. Středisko skládka TKO - tel.: 519 430 291

www.hantaly.cz

DĚKUJEME VÁM, ŽE TŘÍDÍTE ODPAD

KALENDÁŘ SVOZU ODPADŮ 2025 RAKVICE 

                           duben - říjen   středa 15:00 - 18:00 hod. / sobota 8:00 - 14:00 hod.

                           duben - říjen   středa 15:00 - 18:00 hod. / sobota 8:00 - 14:00 hod.

KALENDÁŘ SVOZU ODPADŮ 2025 RAKVICE 

DĚKUJEME VÁM, ŽE TŘÍDÍTE ODPAD

polystyren - pouze čistý 
samostatně v pytlech
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Dobrovolný svazek obcí 
Lednicko ‑valtický areál (DSO LVA)

V prosinci čeká starosty poslední již 
deváté zasedání Dobrovolného svazku 
obcí LVA. Co vše se tedy v průběhu roku 
událo? Na začátku roku svazek obcí za 
podpory MAS Lednicko -valtický areál, 
z. s., podal žádost o dotaci z Programu 
rozvoje venkova na pořízení sanitár-
ních přívěsů pro obce LVA. Přívěsy 
budou umístěny ve vybraných obcích 
LVA, na stanovených místech a budou 
použity na různé kulturní, sportovní 
a společenské akce, konané v jednotli-
vých obcích nebo organizovaných DSO 
LVA pro zajištění potřebného zázemí. 
Dle potřeby mohou sloužit i místním 
občanům. V září svazek pořídil 2 mo-
bilní sanitární přívěsy a nyní zažádal 
a čeká na proplacení dotace.

Pro letošní rok svazek schválil fi-
nanční dar v celkové výši 400 tis. na 
podporu zájmových spolků a to Klubu 
stolního tenisu LVA, MSK Břeclav – 
stolní tenis, dále Spolek pro obnovu 
Katzelsdorfského zámečku. Dlouho-

době podporuje obecně prospěšný 
spolek Biosférická rezervace Dolní 
Morava. Finančně podpořil také vel-
mi oblíbenou kulturně -sportovní akci 
„Otevírání Lichtenštejnských stezek“ 
a v neposlední řadě prestižní kultur-
ní akci velkého formátu – „9. ročník 
Lednicko -valtického hudebního fes-
tivalu.

V dubnu se starostové setkali s před-
staviteli obcí Weinviertelu a Dolního 
Rakouska. Starostové Lednicko-
-valtického areálu byli tentokrát po-
zváni do městečka Wilfersdorf, kde 
strávili příjemné odpoledne. Cenná 
výměna zkušeností a přeshraniční 
spolupráce hrají důležitou roli v pro-
pojení příhraničních oblastí s možnos-
tí nabídnout tak návštěvníkům i jiná 
méně objevená zajímavá místa.

V měsíci září se konalo dvoudenní 
výjezdní zasedání starostů tentokrát 
v Žatci, který byl nově v roce 2023 za-
psán na seznam světového dědictví 

UNESCO. Zapsanou památku tvoří 
krajina s chmelnicemi a vesnicemi 
Trnovany a Stekník včetně stejno-
jmenného zámku a historické centrum 
Žatce spolu s jeho průmyslovou čtvrtí 
z 19. století. Každoročně zde probíha-
jí chmelové slavnosti – tzv. Dočesná. 
První den návštěvy byl spíše v duchu 
putování po místních pamětihodnos-
tech, druhý den starosty čekalo milé 
přivítání na radnici panem starostou 
Ing. Radimem Laiblem a paní mís-
tostarostkou Ing. Jaroslavou Veselou, 
kteří společně zasedli u kulatého stolu 
a pohovořili, co nového městu přinesl 
zápis na prestižní seznam.

Na letošním posledním zasedání sta-
rostové shrnou činnost spolku za celý 
rok 2024, bude předložen nový rozpo-
čet ke schválení a rozvrhnou pracovní 
program na rok 2025.

Za DSO LVA
Bc. Karolína Damborská

tajemnice
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Obecní knihovna
Dny se zkrátily a večery prodlou-
žily, zima nás více udržuje doma 
v teple. K odpočinku se hodí třeba 
dobrá kniha. Tu si můžete vybrat 
i v obecní knihovně. Kromě časo-
pisů a stálého knihovního fondu, 
máme i výměnný fond z Břeclavi, 
který jsem teď ke konci roku ob-
novila.

Žádám všechny čtenáře, kteří 
mají výpůjčky déle než 6 měsíců, 
aby knihy vrátily. O některé knihy 
se hlásí další zájemci.

Od Nového roku 2025 budou na-
výšené roční poplatky za registra-
ci: děti do 15 let/studenti/senioři 
60 Kč a dospělí 100 Kč.

Na podzim se uskutečnily dva 
zájezdy do divadla V Brně. Počí-
tám s tím, že i v příštím roce bu-
deme v tomto duchu pokračovat 
a opět budou k mání lístky na různá 
představení. Za divadlem nemusí-
te jezdit jen do Brna, jsou v plánu 
uspořádat představení i tady v Rak-
vicích. Hned v prosinci Vás společ-

ně s divadelním souborem Břetislav 
zveme do sokolovny na baladickou 
pohádku o samotě, přátelství, lásce 
a jejich ceně.

Stále více lidí lákají a baví besedy 
o cestování. Proto již po několiká-
té k nám zavítali manželé Márovi, 
kteří nás zavedli po vikingských 
stopách do Dánska, Grónska a na 
Island. V únoru se můžete těšit na 
expedici Barma a Vietnam.

Ani nadšenci historie nepřijdou 
zkrátka. Za pomoci Elišky Gré-
gerové se letos uskutečnily velice 
zajímavé besedy s renomovanými 
historiky. A budeme pokračovat 
i v příštím roce.

Rok 2025 bude významným ne-
jen pro Rakvice, ale pro celou naši 
republiku.

Uplyne 80 let od osvobození Čes-
koslovenska od německých oku-
pantů. K tomuto výročí chystá akci 
a zároveň žádáme i Vás o zapojení.

Ve spolupráci s maminkami 
z Rakvic probíhá opět Adventní 

putování po dědině. Je určeno pro 
všechny malé i velké, kteří si chtějí 
zkrátit čas čekání na Ježíška večerní 
procházkou po dědině.

Každý den po setmění se u jedno-
ho domu rozsvítí jedno písmenko. 
Do připraveného listu zaznamená-
vejte písmena, která Vás dovedou 
ke konečné tajence.

Odměna na všechny bude čekat 
na Štědrý den u stromečku na ná-
městí.

Malá nápověda: světýlka by se ne-
měla zhasínat, a tak poslední den 
by měla svítit úplně všechna.

Na plakátu je rozpis, ve kterých 
ulicích jsou písmenka ukrytá.

Všechny informace se předstihem 
dovíte. Zasíláme informační smsky 
nebo můžete sledovat knihovnu na 
www stránkách nebo FB profilu.

Přeji Vám krásné a klidné vánoční 
svátky, strávené v rodinném kruhu.

Kateřina Suchyňová
knihovnice



8 Zpravodaj obce Rakvice



9Zpravodaj obce Rakvice



10 Zpravodaj obce Rakvice

Kulturní komise 
informuje
Vážení čtenáři, v tomto roce naposle-
dy přicházím s pravidelnými informa-
cemi z oblasti kultury. I když nyní již 
naše domovy začínají vonět Vánoce-
mi, vraťme se ještě k činnostem ryze 
podzimním. V sobotu 12. října 2024 
proběhla tradiční Drakiáda a uspá-
vání broučků. Krátce po 17 hodině 
se na nebi nad fotbalovým hřištěm 
vznášelo několik desítek draků – ma-
lých, velkých, pohádkových, zvířecích 
– všechny do jednoho krásné.

Po setmění následoval lampiono-
vý průvod, který byl letos obohacen 
o hudební doprovod, který zajistili 
mladí muzikanti ze Základní umě-
lecké školy Břeclav, pobočky Podivín 
a Rakvice. Děkujeme touto cestou 
panu Martinu Konečnému za nácvik 
písní, které zazněly v průvodu.

Na konci lampionového průvodu 
nás vítal osvětlený dvůr sokolovny. 
V průběhu večera se tančilo, děti 
mohly opékat špekáčky, vypustili 
jsme lampiony štěstí a broučkům 
popřáli dobrou noc. Děkujeme také 
Sboru dobrovolných hasičů Rakvice, 
který zajistil bezpečný průchod ves-
nicí a řídil dopravu během průchodu 
křižovatkou.
V den svátku Mikuláše jsme završi-

li pomyslný kulturní rok Andělskou 
nadílkou. Náměstí provoněl dětský 
punč a svařák pro dospělé, své brá-
ny otevřela andělská pošta. Společně 
jsme strávili radostný večer plný dět-
ských úsměvů.

Všem občanům přejeme poklidné 
prožití vánočních svátků v kouzelné 
atmosféře s rodinou a přáteli a do no-
vého roku 2025 přejeme především 
pevné zdraví a spokojenost. O zábavu 
bude i v roce nadcházejícím rozhod-
ně postaráno.

Úvodní akcí v novém roce bude 3. 
obecní ples tentokrát ve stylu 1. re-
publika. Ples se uskuteční 18. ledna 
2025 v sokolovně a o pestrý hudební 
doprovod se postará kapela The Te-

achers, která svým repertoárem ob-
sáhne hudbu od dechové přes rock až 
po pop. Opět bude připravena bohatá 
tombola, fotokoutek a spoustu zába-
vy. Letošní novinkou je předprodej 
vstupenek, který se uskuteční vždy od 
15 do 17 hodin v zasedací místnosti 
OÚ, a to v těchto termínech: 6. 1., 8. 
1., 13. 1., 15. 1. 2025. V předprodeji 
zakoupíte vstupenku za 150,- na mís-
tě pak za 200,-. Veškeré informace 
naleznete na našich facebookových 
stránkách Kulturní komise obce 
Rakvice, tak nás sledujte, ať vám nic 
neunikne!

Závěrem bych ráda poděkovala na-
šim dnes už neodmyslitelným partne-
rům, kteří nám pomáhají s organizací 
kulturních akcí. Jedná se zejména 
o Spolek Chasa Rakvice, pana Dali-
bora Průdka, Klub důchodců Rakvi-
ce a naši fotografku paní Magdalénu 
Ištvánkovou.

Vážení čtenáři a příznivci dobré 
zábavy, děkujeme vám za podporu 
v uplynulém roce

a těšíme se na setkání s vámi v roce 
následujícím. Pohodové Vánoce.

Martina Rajjová

Facebook profil 
Kulturní komise 
obce Rakvice

https://www.facebook.com/kulturni.komise.rakvice
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Je to tak, Vánoce se opět řítí rychlostí 
blesku, ještě jsme ani nezapomněli 
na letní horka.

Ve školce ale frčíme, ať je horko 
nebo zima. Nové děti se velmi dobře 
adaptovaly, i když sem tam slzička 
ukápla. Dnes chodí již s úsměvem 
a nezřídka se stane, že se jim odpole-
dne nechce v zápalu hry domů.

Od podzimu jsme měli spoustu po-
dařených akcí.

Září jsme přizpůsobili počasí a si-
tuaci ve vinohradech a věnovali jsme 
se „vinobraní“, tímto děkujeme oslo-
veným vinařům, že nás s dětmi ne-
chali nahlédnout do jejich vinařství 
a práce.

Koncem září nás navštívilo divadlo 
Barborka s pohádkou Za zvířátky do 
pohádky, v říjnu pak osvědčené Te-
tiny a divadlo Z bedny, které si děti 
zamilovaly.

V loňské roce jsme se přihlásili do 
projektu Ministerstva zemědělství 
ČR „Medové snídaně do škol“. O ži-
votě včel, o jejich významu pro pří-
rodu, o práci s nimi, o výjimečnosti 
medu nám přijeli vyprávět zkušení 
včelaři. Děti si mohly vyzkoušet vče-
lařské pomůcky a měly i ochutnávku 
medu. Také dostaly med na svačinky.

Říjen zahájil pan Míchal s jeho sku-
pinou hudební pohádkou „O Smo-
líčkovi“ a společně jsme Smolíčkovi 
fandili proti Jezinkám.

Jako každý rok i letos zahájili před-
školáci bruslařský výcvik. Tentokrát 
však byla ze strany HC Břeclav or-
ganizační změna, kterou jsme velmi 
přivítali a děti jezdily bruslit inten-
zivně každý týden. Byly velmi šikov-
né a „Břeclavští lvi“ by je rádi viděli 
v jejich řadách jako budoucí posily.

Poslední říjnový den se naše krás-
ná školka proměnila ve strašidelnou 
a nastal netrpělivě očekávaný den – 
Halloween, který děti doslova milují, 
si parádně užily.

S listopadem přišly i „Dušičky“. 
Děti si přinesly svíčky a společně 
jsme na místním hřbitově uctili pa-
mátku zesnulých.

Velmi podařenou akcí „Bylinková-
ní“ jsme se se zkušenou paní bylin-
kářkou naladili na podzim, kdy by-
linkové tee má pilnou sezónu. Děti si 
za bedlivého dohledu namíchaly svůj 
bylinkový čaj, který si odnesly domů.

O tom, jaké divy dokáže dělat zvuk 
se děti mohly přesvědčit při „Poku-
sech s Táňou“ a také si některé poku-
sy samy vyzkoušet.

I v letošním roce jsme se zúčastnili 
celorepublikové akce „Bubnovačka“ 
pořádané organizací Locika – Bubnuj 
proti domácímu násilí na dětech.

Divadelní představení byla v listo-
padu i v prosinci – Srnečka v hrneč-
ku, divadlo Úsměv a jejich pohádka 
„Jak pejsek s kočičkou pouštěli dra-
ka“, „O princezně Rozmařilce“.

Na svatou Kateřinu již tradičně 
naši tanečníci „Vrabčáci“ zatančili 
v Dominantu na výstavě vín a v pro-
sinci také seniorům na jejich vánoční 
schůzi.

A už je to tu, Mikuláš a jeho dru-
žina. Dětem nadělili dárečky, zazpí-

vali jsme si a zaslibovali a teď už se 
v klidu těšíme na krásné svátky. Útul-
ný a pohodový předvánoční den jsme 
si udělali tentokrát ve školce, kde byl 
v každé třídě pro děti připravený pro-
gram, zaměřený na vánoční zvyky, 
např. zdobení perníčků, které jsme 
jim upekli, pouštění lodiček, lití olova 
a další a na závěr jsme si společně 
zakoledovaly.

I v dalším pololetí nás čeká spousta 
akcí, poznávání a dobrodružství.

Srdečně zveme také hojnou veřej-
nost na besedu se speciálním peda-
gogem, lektorem a rodinným tera-
peutem Mgr. Jiřím Haldou, která 
se bude konat 29. 1. 2025 v 16.00 
v prostorách školní jídelny.

Na závěr bychom chtěli poděko-
vat všem, kteří se sponzorsky, třeba 
i drobně nebo i jinak podíleli na cho-
du MŠ v i letošním roce, především 
pak firmě Mikro Trading, a. s.

Těšíme se, co nám dobrého přinese 
další nový rok a přejeme všem klidné 
Vánoce, a hlavně zdraví a spokoje-
nost do příštího roku 2025.

Za kolektiv MŠ
Michaela Urbánková

ZŠ a MŠ Rakvice
ZE ŽIVOTA MATEŘSKÉ ŠKOLYZE ŽIVOTA MATEŘSKÉ ŠKOLY
ANEB „A OPĚT UŽ PŘICHÁZEJÍ …..“ANEB „A OPĚT UŽ PŘICHÁZEJÍ …..“
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Pozvání do kostela
Žáci, učitelé a zaměstnanci ZŠ a MŠ Rakvice Vás srdečně zvou na tradiční vánoční 
koncert, který se koná v pátek 20.prosince 2024 v 17.00 hodin v kostele sv. Jana 
Křtitele v Rakvicích.

Těšíme se na Vás!
Za všechny účinkující Hana Bílková a Renata Jedličková
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Víme, že do školy se nejvíce těší prv-
ňáčci, ale co ti starší? Školní rok se 
jim snažíme zpříjemnit společnými 
aktivitami, preventivními progra-
my a sportem. Hned v září jsme se 
zapojili do projektu Pěšky do školy. 
S chůzí jsme pokračovali dále na 
vycházce po okolí Rakvic, ušli jsme 
více než 6 km. Děti byly nadšeny po-
zorováním hub a přírodních krás.

Naše žáky rozvíjíme všemi smě-
ry. Čtení je priorita. Obdrželi jsme 
milé pozvání z místní knihovny na 
besedu s paní spisovatelkou Lenkou 
Rožnovskou, která děti seznámila 
s její tvorbou. Kulturní cítění jsme 
dále rozvíjeli na Listování s Luká-
šem Hejlíkem, tentokrát knihou 

Bertík a Čmuchadlo. A do třetice 
všeho dobrého jsme jeli vlakem do 
Břeclavi na divadelní představení 
Loupežník Rumcajs.

Hodiny prvouky jsme dětem obo-
hatily návštěvou školního sadu, sbí-
ráním kaštanů ve dvoře sokolovny, 
pouštěním draků či besedou s poli-
cií zaměřenou na dopravní výchovu, 
osobní bezpečí a šikanu.

A na co se těšíme? Připravujeme 
se na vánoční jarmark, tvoříme vá-
noční dekorace, ve třídách proběh-
nou předvánoční dílničky a na sport 
samozřejmě také nezapomeneme.
Přejeme všem krásné Vánoce!

třídní učitelky 1.-3.třídy

I v letošním školním roce jsme na-
vázali na spolupráci s názvem Můj 
deváťák. V září se žáci 1. a 9. ročníku 
seznámili a vyplnili společně pra-
covní list. Následovalo poznávání na 
chodbě, zda si prvňáčci zapamato-

vali jméno a vzhled svého deváťáka. 
Poté se společně přesunuli do 9. tří-
dy, kde si prvňáčci vyzkoušeli lavice 
svých nových velkých kamarádů.
V říjnu jsme společně vyrazili pou-
štět draky na fotbalové hřiště. Na 

listopadovém setkání jsme společně 
vyráběli andělíčky na vánoční jar-
mark.

třídní učitelé 
a asistentka 1. a 9. ročníku

ZE ŽIVOTA ZÁKLADNÍ ŠKOLYZE ŽIVOTA ZÁKLADNÍ ŠKOLY
PODZIM V 1. - 3. TŘÍDĚ PODZIM V 1. - 3. TŘÍDĚ 

MŮJ DEVÁŤÁK MŮJ DEVÁŤÁK 
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Prázdniny utekly jako voda a nastal 
školní čas. Výuku ve čtvrtém ročníku 
jsme zpestřili o další aktivity. Že je 
pěší chůze zdravá, to víme všichni, 
ale i u nás v Rakvicích se stává čas-
to, že děti jsou do školy přivezeny 
autem. A proto jsme se připojili k ce-
lorepublikovému projektu Pěšky do 
školy a vyšlapali si cestičku do školy 
po svých. Pěšky nebo na kole. To vám 
bylo zážitků. Ani si někteří nestihli 
všechno říct, jak jim cesta utekla.

Další naše cesta vedla ke hvězdám. 
Spolu s žáky 5.ročníku a panem uči-
telem Podrazilem jsme navštívili 
Hvězdárnu a planetárium v Brně. 
Vesmírem nás provázel astronaut, 
který nám ukázal hvězdnou oblohu, 
Sluneční soustavu a vesmírná tělesa.

V knihovně nás paní spisovatelka 
Lenka Rožnovská netradičně a velmi 
poutavě seznámila se svojí knihou 
Mobilmánie v pohádkové říši a my 

na ni navázali čtením v MŠ. Letos 
čtou našim mladším kamarádům ve 
školce třeťáci a čtvrťáci.

V říjnu proběhla v Břeclavi do-
pravní výchova. Cestu vlakem i jízdu 
na kole na dopravním hřišti zvlád-
li všichni, teoretickou část si ještě 
upevníme na jaře a pravidla silnič-
ního provozu už znají někteří velmi 
dobře.

Někdo internet využívá více, jiný 
méně. Jak se chovat bezpečně v ky-
berprostoru – to bylo cílem přednáš-
ky por. Ing. Bc. Miroslava Měchury, 
který navštívil žáky 3. a 4. ročníků 
a povyprávěl jim o tom, jak důležité 
je znát možná rizika a zdůraznil, jak 
jim lze předcházet. Žáci si také připo-
mněli Desatero bezpečného chování 
v online světě.

V podání Docela velkého divadla 
Litvínov žáci zhlédli v kině Koruna 
divadelní představení Loupežník 

Rumcajs.
Velmi pěknou akcí, která se usku-

tečnila v tělocvičně, bylo Listování 
– scénické čtení pod vedením her-
ce Lukáše Hejlíka. Od něj víme, že 
jednou ze zakladatelek tohoto vel-
mi úspěšného projektu je i rodačka 
z Rakvic, herečka Věra Hollá.

Na Dušičky jsme tradičně uctili pa-
mátku zesnulých na místním hřbi-
tově zapálením svíček na hrobech 
utonulých dětí.

Listopad je pro nás časem příprav 
na jarmark, časem výtvarných dílni-
ček s rodiči, časem příprav na živý 
betlém i na vystoupení. Školou se 
nese zpěv koled, občas zařinčí řetěz 
čertovský, ale ten má kolem sebe na-
štěstí i Mikuláše a spoustu andělů.

Za žáky čtvrtých ročníků přejí krásné 
svátky vánoční třídní učitelky

Renata Jedličková a Dana Lacinová

Žáci ZŠ Rakvice se ve dnech 16.9. – 
20.9. 2024 zúčastnili celorepubliko-
vého projektu Pěšky do školy. V těch-
to dnech se děti dopravovaly do školy 
převážně pěšky, na kole nebo MHD.
Jak to dopadlo?
První místo na 1. stupni získala třída 
4.B. První místo na 2. stupni získala 
8. třída.
Touto cestou děkujeme všem rodi-
čům i prarodičům, kteří nás vyslyšeli.

Za školu Silvie Pelant Janatová

PODZIM VE 4.A A 4.BPODZIM VE 4.A A 4.B

PROJ EKT „PĚŠKY DO ŠKOLY“ PROJ EKT „PĚŠKY DO ŠKOLY“ 
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Dne 10.11.2024 do naší školy zavítal 
pan Mgr. Zdeněk Špitálník, historik, 
kurátor sbírek VHÚ (Vojenský histo-
rický ústav) Praha, který žákům z 9. 
třídy přednášel o akci Anthropoid 
v roce 1942.
Kromě dvou hodinové přednášky 
nám pan Špitálník i ukázal ruční 
bombu a pistoli. Tyto předměty běžně 
používali naši parašutisté (hrdinové) 
jako např. Jan Kubiš a Jozef Gabčík.
Pro naši školu to byla velká čest při-
vítat tak vzácnou osobnost, za což 
velmi děkujeme Elišce Grégrové, se 
kterou spolupracujeme.

Za školu Silvie Pelant Janatová

Každoroční Školský pohár zahájili 
žáci 5. až 9. třídy naší školy na rak-
vickém hřišti 7. 10. 2024.
Byla zde následující družstva:
Rakvice, Lednice, Břeclav Slo-
vácká, Břeclav Kupkova.
Naši žáci sehráli dvě utkání:
Rakvice – Břeclav Kupkova 4:2
Rakvice – Břeclav Slovácká 0:1
Do semifinále postoupila družstva 
z Rakvic a ze ZŠ Břeclav Slovácká.
Okresní semifinále se hrálo v Lednici 
21. 10. 2024. Tentokrát se sjela druž-
stva z těchto základních škol:
Rakvice, Drnholec, Hustopeče 
Komenského, Břeclav Komen-
ského.
Naši chlapci se opět utkali se dvěma 
soupeři a vedli si následovně:
Rakvice – Břeclav Komenského 
6:0
Rakvice – Hustopeče Komen-
ského 2:2, na penalty pak 5:6
Do finále se tedy probojovali rakvičtí 
a s nimi tým ze ZŠ Hustopeče Ko-
menského.
Tolik očekávané finále se odehrálo 
opět v Lednici, a to 12. 11. 2024.
Postoupila sem tato družstva:
Rakvice, Břeclav Slovácká, 
Hustopeče Komenského, Velké 
Němčice.
A jak si naši žáci vedli?

Rakvice – Břeclav Slovácká 2:3
Rakvice – Velké Němčice 4:0
Rakvice nakonec obsadily překrás-
né 3. místo z 20 zúčastněných 
týmů.
Naši školu reprezentovali tito žáci:
5. třída – David Hegr, 6. třída – Ši-
mon Krška, 7. třída – Adam Štolba, 
Ondřej Klíma, Matyáš a Radim Ko-
láčkovi, 8. třída – Simon Trávníček, 
Šimon Průdek, Martin Hycl, Tobiáš 
Nečas, Pavlo Kemeniash, 9. třída 

– Jakub Sedlák, Adrian Trávníček, 
Tomáš Vala, Radek Hrdina, Samuel 
Poništ a Václav Němeček.
Všichni výše jmenovaní si zaslouží 
velkou pochvalu stejně jako jejich 
učitelé (trenéři) Mgr. Michal Polá-
šek a Mgr. Martin Průdek. Děkujeme 
také rodičům, kteří nám k tomuto 
úspěchu pomohli zajištěním dopravy 
žáků a podporou z hlediště.

Jitka Baránková

PŘEDNÁŠKA S NÁZVEM PŘEDNÁŠKA S NÁZVEM 
ANTHROPOID 1942ANTHROPOID 1942

RAKVICKÝ ÚSPĚCH VE ŠKOLSKÉM FOTBALOVÉM POHÁRURAKVICKÝ ÚSPĚCH VE ŠKOLSKÉM FOTBALOVÉM POHÁRU

Děkujeme všem, kdo nás podpořili ve 
sběru papíru. Velice si toho vážíme! 
Další sběr plánujeme začátkem mě-
síce dubna 2025. Budeme vděční za 
jakoukoliv pomoc ve sběru.

Dana Lacinová, Silvie Pelant Janatová 
a Milena Zlámalová

SBĚR PAPÍRUSBĚR PAPÍRU
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Dne 15.10.2024 k nám zavítala 
Agentura Pernštejn s projektem 
„Leonardo na Vinci 500 let“. 
Leonardo da Vinci byl jedním 
z nejchytřejších lidí všech dob. 
Tento génius a vizionář inspiro-
val další generace jeho nástupců. 
V první části projektu se děti 
5.-9. ročníku prostřednictvím 
krátkých zábavných scének do-

zvěděly, kdo byl Leonardo da 
Vinci. Žáci byli seznámeni s ži-
votem tohoto génia a jeho díly. 
V druhé části projektu si žáci 
prohlédli reprodukce několika 
jeho obrazů a kreseb, modely 
některých vynálezů, které si do-
konce měli možnost i vyzkoušet. 

 Za školu a pedagogický sbor 
Silvie Pelant Janatová

V polovině listopadu jsme se šesťáky navštívili 
nedaleký Archeopark v Pavlově. Na místě žáci 
plnili různé úkoly, které nachystaly milé dámy 
z Regionálního muzea v Mikulově.
Počasí nám přálo, výlet se vydařil, nakoupili 
jsme si spoustu suvenýrů a stmelili kolektiv. 
Těšíme se na další edukační programy.

Za pedagogický sbor Silvie Pelant Janatová

Dne 22.10.2024 k nám přijel Lukáš 
Hejlík se svými kolegy s projektem 
ListOVáNí.
Přišli nám zahrát „divadlo“ pro 
1. stupeň, kde jsme se mohli sezná-
mit s příběhem Bertík a čmuchadlo 
ze stejnojmenné knihy od české au-
torky Petry Soukupové.
Za mimořádný přínos v oblasti pro-
pagace čtenářství získalo LiStOVáNí 
cenu Nadace Český literární fond.
Po celou dobu jsme napjatě sledovali 
příběh Berta a jeho nového kamaráda, 
fandili a povzbuzovali hlavní hrdiny.
Věříme, že se po zhlédnutí tohoto 
představení najdou děti, které si kni-
hu Petry Soukupové přečtou.

Žáci a učitelé 1.stupně

PROJ EKT „LEONARDO DA VINCI 500 LET“PROJ EKT „LEONARDO DA VINCI 500 LET“

ARCHEOPARK PAVLOVARCHEOPARK PAVLOV LISTOVÁNÍ S LUKÁŠEM HEJ LÍKEMLISTOVÁNÍ S LUKÁŠEM HEJ LÍKEM

Vážení rodiče, prarodiče, občané, rádi bychom vám 
připomněli, že stále v okolí naší školy usilujeme o:

1. BEZPEČNOST
ranní provoz před školou je pro děti nebezpečný!!!

2. PŘIROZENOU DOPRAVNÍ VÝCHOVU

3. ZDRAVÍ 
60 minut denně pohybu prospívá organismu

4. ŽIVOTNÍ PROSTŘEDÍ

5. ZDRAVÉ VZTAHY 
socializace dětí při chůzi či jízdě na kole spolu 
s kamarády

Proto vás žádáme o spolupráci v těchto směrech:
Žádáme děti zásadně vysazovat na jiných 
místech než před školou, vedle školy a u školy, 
je to pro nás velmi důležité!
Buďme prosím k sobě ohleduplní a uvědomme 
si, že pokud vaše děti vysazujete v blízkosti 

školy (autobusová zastávka) v boční 
uličce apod. vystavujete nejen vlastní děti 
velkému nebezpečí!
Rodiče, kteří vysazují děti na ul. U Měšťanky, 
navíc porušují dopravní značení – předpisy, 
ohrožujete děti na zdraví a k tomu nejste 
dobrým příkladem vlastním dětem!
Připomínáme, že v dolní části Luční ulice je 
vybudované nové parkoviště, kde můžete děti 
vysadit a dítě tak zcela bezpečně (jelikož by 
nikdo ulicí ráno neměl projíždět) se dopraví do 
školního zařízení.
Děkujeme, že nás respektujete.
Děkujeme, že vám záleží na bezpečí a zdraví 
vašich/našich dětí.

Za pedagogický sbor  

Silvie Pelant Janatová 

Metodik prevence

ZŠ a MŠ Rakvice

🙏

🚗

🩼

⛔

🙏

🙏️

Prosba občanům

https://zsrakvice.cz
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LISTOVÁNÍ S LUKÁŠEM HEJ LÍKEMLISTOVÁNÍ S LUKÁŠEM HEJ LÍKEM
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Sbor dobrovolných 
hasičů Rakvice
Hasiči v Rakvicích fungují již 139 let. 
Bohužel stále se zvyšující byrokratic-
ká zátěž a nízký počet aktivních členů 
nás trápí již řadu let, ale tentokrát 
jsme narazili na limity. V současné 
sestavě již nebylo možné rozumně 
pokračovat v činnosti oddílu mla-
dých hasičů. Z tohoto důvodu jsme 
po prázdninách oddíl MH prozatím 
neobnovili. Nicméně stále hledáme 
dobrovolníky, kteří by nám nejen 
s touto činností pomohli.

I tak jsme rádi, že se nám poved-
lo minulý školní rok MH zakončit 
prázdninovou přespávačku na Kače-
nárně. Zvládli jsme si opéct špekáč-
ky, přečkat večerní bouřku a druhý 
den dopoledne jsme se vydali na pěší 
procházku ke splavu na Dyji. Pak už 
se všichni těšili na oběd a odpoled-
ne plné her. Všichni si to velmi užili. 
A tímto mnohokrát děkujeme rakvic-
kým rybářům za propůjčení areálu 
Kačenárna.

Napsal starosta SDH Rakvice 
Ing. Jakub Cabal

Sportovní činnost
V této sezoně se náš člen Marek 
Ludvík zúčastnil přes 20 závodů 
v TFA (železný hasič) po celé ČR, kte-
rá svými podmínkami imituje práci 
hasiče při zásahu.

V moravské lize TFA se umístil na 
4. místě v konkurenci nejlepších zá-
vodníků v kategorii nad 35 let. Jeho 
letošním největším úspěchem byla 
účast na Světových hasičských hrách 
v Dánském Aalborgu, kde ve světo-
vé konkurenci vybojoval 2. místo ve 
výběhu do schodů a krásné 4. mís-
to v TFA. Další disciplínou, ve které 
Marek reprezentoval, bylo plavání 
1500 m na volné vodě. Svými vý-
kony dokázal porazit spoustu pro-
fesionálních hasičů a reprezentantů 
jak z České republiky, tak například 
z Brazílie, Jihoafrické republiky, Ně-
mecka nebo z Číny.

Koncem září se Marek zúčastnil 
závodu ve výběhu na nejvyšší budo-
vu v ČR - brněnský AZ Tower, kde 

se vybíhá do 30. patra budovy s 631 
schody, kde se ve své kategorii umís-
til na 2. místě a v celkové kategorii 
mistrovství ČR ve výběhu do schodů 
se umístil na 7. místě.

Text dodala 
Ing. Kristýna Kachlíková

Zásahová jednotka
V letošním roce se naše zásahová 
jednotka věnovala obvyklým povin-
nostem. Jako každý rok jsme museli 
připravit naše zásahová vozidla na 
technickou kontrolu. Údržba a očis-
ta vozidel během roku je samozřej-
mostí. Hasičská zbrojnice prošla 
také menšími úpravami dle potřeb 
jednotky.

Dle plánu Generálního ředitelství 
Hasičského záchranného sboru se 
naše jednotka zúčastnila několika 
výcviků a školení. Mezi ně patřil i vý-
cvik na elektromobilitu (požáry vo-
zidel na elektrický pohon), který pro 
nás připravili instruktoři z RESCUE 
PROFI ACADEMY.
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V roce 2024 jsme vyjížděli celkem 
ke 37. událostem. Převážně se jedna-
lo o technickou pomoc, kterou jsme 
poskytli rakvickým občanům nebo 
občanům v okolních vesnicích. Z po-
žárů zmíním ty větší a to požár v are-
álu bývalého zemědělského družstva 
a požár ubytovny v obci Šakvice.

Chtěli bychom poděkovat VINAŘ-
STVÍ VAJBAR za dlouhodobou pod-
poru a dovybavení hasičské zbrojni-
ce. Velké poděkování patří také panu 
starostovi, panu místostarostovi i za-
stupitelům obce. Všem občanům pře-
jeme klidné prožití vánočních svátků 
a pevné zdraví v novém roce.

Napsal velitel JSDH Rakvice 
Martin Hycl

Z naší zásahové činnosti:
1. TP - komín hrozící pádem, Zaječí
2. TP - pes na střeše, Rakvice

3. TP - strom hrozící pádem, Rakvice
4. TP - odchyt nebezp. hmyzu, Rak-
vice
5. P - klestí ve vinohradu, Rakvice
6. P - kotelna RD, Rakvice
7. ZOČ - zálivka zeleně, Přítluky
8. ZOČ - zálivka zeleně, Přítluky
9. TP - AED, Podivín
10. P - zemědělské objekty, Rakvice
11. ZOČ - dohled po požáru, Rakvice
12. P - fotovoltaika, Zaječí
13. ZOČ - odchyt vodního ptactva, 
Podivín
14. TP - likvidace obtíž hmyzu, Rak-
vice
15. TP - AED, Nové Mlýny
16. P - přístřešek RD, Velké Pavlovice
17. TP - čerpání vody sokolovna, 
Rakvice
18. P - trafostanice, Milovice
19. TP - pátrání po utonulé osobě, 
Rakvice

20. TP - provzdušnění rybníků, Rak-
vice
21. TP - výlov uhynulých ryb, Rakvice
22. TP - výlov uhynulých ryb, Rakvice
23. P - nízké budovy, Zaječí
24. P - nízké budovy, Velké Pavlovice
25. TP - spadlý strom cyklostezka, 
Rakvice
26. TP - pátrání po osobě, Nové Mlý-
ny
27. ZOČ - plavecké závody, Břeclav
28. ZOČ - kácení stromu u MŠ, Rak-
vice
29. ZOČ - převoz hum. pomoci, Ruda 
n. Mor.
30. P - nízké budovy, Velké Pavlovice
31. TP - likvidace obtíž hmyzu, Rak-
vice
32. TP - komín hrozící pádem, Zaječí
33. TP - AED, Rakvice
34. P - ubytovna, Šakvice
35. TP - AED, Podivín
36. TP - AED, Podivín
37. TP - čerpání vody sklep, Rakvice

Použité zkratky:
● TP - technická pomoc
● P - požár
● ZOČ - zpráva o činnosti

Webové 
stránky

Facebook

http://www.sdhrakvice.cz
https://www.facebook.com/HasiciRakvice
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Myslivecké sdružení
Vážení spoluobčané,
nezadržitelně se blíží poslední vy-
dání zpravodaje v roce 2024, proto 
bych rád využil příležitosti a seznámil 
vás s činností MS Rakvice v tomto 
roce. A že toho nebylo málo. Letos 
nás čekalo svolání valné hromady 
honebního společenstva, tentokrát 
pro honitbu Rakvice. Jejím účelem 
bylo zajištění pronájmu této honitby 
na dalších deset let. I v tomto případě 
si můžeme udělat pomyslnou fajfku 
s tím, že úkol byl zdárně splněn. Jsem 
od srdce rád, že je tato byrokraticky 
velmi náročná akce za námi. Velký 
dík patří opět členům honebního 
společenstva a majitelům pozemků. 
Velice si toho vážíme a věříme, že čas 
a naše práce ukáží, že to byl správný 
krok a že naše myslivecké sdružení 
je přínosem pro naši obec a přírodu 
v jejím okolí.

A teď již tedy k našim aktivitám. 
Nad rámec akcí, které se konají kaž-
doročně (myslivecká noc, střelecké zá-
vody), jsme letos ve spolupráci s OMS 
Břeclav uspořádali Speciální zkoušky 
z vodní práce. Na těchto zkouškách 
musí lovecký pes prokázat vyšší úro-
veň práce v hluboké vodě i obtížných 
podmínkách rákosových porostů. Při 
této příležitosti bych rád poděkoval 
rakvickým rybářům za zapůjčení ob-
jektu Kačenárny, kde jsme našli po-
třebné zázemí pro pořádání zkoušek.

Také v letošním roce jsme se po 
dohodě s místním Spolkem Vinaři 
z Rakvic dohodli na výpomoci při 
ochraně vinic před špačky. Ranní 
a večerní hlídky probíhaly v tratích 
Koziperky, Kopce a Trkmanska. 
Celkem jsme v terénu strávili přes 
300 hodin.

Podobně jako zemědělství je i my-
slivecká činnost významně ovlivňo-
vána počasím. V letošním roce jsme 
měli možnost vyzkoušet si dva výraz-
né extrémy. Suché období, kdy jsme 
si docela „mákli“ při zalévání vysaze-
ných zelení a rozvozu vody do napaje-
del pro zvěř, až po vydatné deště, kdy 
jsme měli obavy o tzv. drobnou zvěř. 
Včetně rizika možných záplav, které 
jsou nebezpečné pro vše živé. Naštěs-
tí to dopadlo dobře a ani jeden z výše 
uvedených rozmarů počasí nenapá-
chal výraznější škody na zvěři a vysa-
zených zeleních. Při této příležitosti 
bych rád zmínil, že se i letos podílíme 
nejen na rozvoji zeleně v okolí obce. 
Ještě bych velice rád poděkoval za 
dobrou spolupráci panu starostovi 
i panu místostarostovi, protože s fi-
nanční podporou obce letos vznikly 
dvě nové oplocenky s výsadbou keřů, 
které přispějí k rozšíření druhové va-
riability naší krajiny. Samozřejmos-
tí je také doplnění výsadeb novými 
stromky.

Při ohlédnutí zpět musím s povdě-

kem konstatovat, že jsme toho zvládli 
opravdu dost. Za zmínku stojí ještě 
dokončení hlavní části rekonstrukce 
klubovny. Vždy je dobré mít možnost 
se sejít v příjemném prostředí a snad 
to oceníte i vy, rakvičtí občané, kteří 
čas od času využíváte možnosti za-
půjčení naší klubovny.

V období listopadu a prosince ob-
vykle probíhají společné hony na 
drobnou zvěř, především ve vinič-
ních tratích. Byl bych moc rád, kdy-
by občané respektovali informace 
o jejich konání prostřednictvím sms 
z obce a pokud by to bylo možné, tak 
se v daném čase v lokalitě nepohybo-
vali. Velice nám to usnadní zajištění 
bezpečného průběhu lovu.

Podzim a zima jsou také obdobím 
přikrmování zvěře. Především v ob-
dobí Vánoc chtějí lidé z řad veřejnosti 
zvířátkům „přilepšit“. Bohužel někdy 
i nepříliš vhodným způsobem. Vy-
varujte se, prosím, především podá-
vání pečiva a případně i ovoce nebo 
zeleniny zvěři. Může ji to způsobit 
zažívací problémy nebo i ohrozit na 
životě. Předem moc děkuji.

Závěrem mi dovolte, abych vám 
všem popřál příjemné prožití vánoč-
ních svátků a vše nejlepší do nového 
roku 2025.

Radek Švarc 
MS Rakvice
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Rybáři a přátelé 
vod z Rakvic
Vážení spoluobčané, rybáři a přátelé 
vod z Rakvic, protože se blíží konec 
roku, dovoluji si vás obeznámit s čin-
ností našeho spolku za uplynulý půl-
rok a s nadcházejícími akcemi MRS 
Rakvice.

Po vydařeném prvním ročníku 
„Babských“ rybářských závodů po-
řádaných na opravené Kačenárně, 
jenž měli mezi veřejností docela 
úspěch (domlouvá se druhý ročník), 
začaly prázdniny. První týden jako již 
tradičně, byl na Kačenárně rybářský 
tábor z domu dětí a mládeže Kojetín, 
jimž se u nás velmi líbí a děti si jej 
patřičně užily.

Začátkem prázdnin jsme zprovoz-
nili provzdušňovací splávek na náto-
ku do přítluckého Trníčku, aby nám 
začal čeřit a prokysličovat přítluckou 
část, kde dotéká voda z přehrady, po-
tažmo z přečerpávací stanice za Pří-
tlukami. Voda je v letních měsících 
plná sinic a s velmi malým obsahem 
rozpuštěného kyslíku, což se záhy 
projevilo na kvalitě vody v Trníčku 
a následném opakovaném úhynu ryb. 
Za pomoci hasičských jednotek Hus-
topeče, při okysličování a jednotky 

z Rakvic jsme úhyn asanovali. Za to 
patří chlapům velký dík. Děkujeme 
též všem rybářům, kteří se v této věci 
angažovali a bez jejich pomoci by byl 
rozsah škod daleko vyšší. S kyslíko-
vým deficitem na našich vodách se 
snažíme dlouhodobě bojovat, leč člo-
věk míní a příroda mění.

V červenci jsme pro děti z rybářské-
ho kroužku pořádali na Kačenárně 
opět další ročník rybářského soustře-
dění, kterého se zúčastnilo 25 dětí 
z Rakvic, Přítluk a Bulhar. Dětem se 
na Kačenárně stanování spojené s ry-
bařinou velmi líbilo. Měli jsme pro ně 
nachystáno množství různých čin-
ností spojené s rybolovem, ale i her, 
dovednostních soutěží, při kterých 
se děti do sytosti vyřádili. Myslím 
si, že tradice započatá bude i nadále 
o prázdninách pokračovat, protože 
pro naše děti je u vody a v přírodě to 
nejlepší odreagování.

Za organizaci soustředění patří 
zvláštní dík panu Olinu Vajbarovi, 
který uspořádal pro děti a dospělé 
smažení kapra v jeho vyhlášené „To-
mášovině“. Další dík patří Mirce Klí-
mové, Lence Foukalové a Nadě Pa-

štrňákové, při organizaci dětí a jejich 
aktivit, ale i všem ostatním, kteří se 
na soustředění podíleli.

Poslední víkend v červenci, jsme 
pořádali výjezdní zasedání našeho 
spolku pod nově vybudovanou per-
golou v Kačenárně. Diskuse se vedla 
o další činnosti spolku, zvelebování 
našich vod a zavedení nového sys-
tému vydávání povolenek MRS od 
roku 2025. Je škoda, že se nás sešlo 
poskrovnu, aby byla mezi rybářskou 
veřejností větší informovanost.

Měsíce srpen a září byl ve zname-
ní podzimních násad, nejvíce bylo 
nasazeno kapra, září -říjen nasazen 
lín, amur, do Dyje parma, ostroretka, 
sumec, vše dle hospodářského plánu 
pod vedením hospodáře našeho spol-
ku pana Pavla Lopatáře. Násady se 
pohybují dle druhu ryb v řádech od 
tisíce po několik set tisíc korun, dle 
druhu ryb. Zarybňování není levná 
záležitost, ročně se pohybuje cca 1,5 
milionu korun, proto nás velmi mrzí, 
že někteří lidé nám soustavně a sys-
tematicky ničí mřížování a síťování 
na propustcích z Kačenárny, kde nám 
pak ryba může volně odplouvat do 
obory, z čehož nemáme radost. Tímto 
žádáme, aby dotyční těchto činností 
zanechali, protože sítě a mřížování 
v žádném případě neovlivňují výšku 
hladiny jak v Kačenárně a jejím náto-
ku a výtoku, tak hladinu spodní vody.

Je podzim roku a sním spojený lov 
dravé ryby na našich rybářských re-
vírech, a tím i zvýšený počet rybářů 
u vody. Tímto bych chtěl apelovat, 
abyste se drželi regulí MRS (viz bližší 
podmínky výkonu rybářského práva) 
a nezavdávali příčiny konfliktním si-
tuacím, jak s dalšími uživateli vod 
a přírody, ale také s profi Rybářskou 
stráží, která je na naši žádost více ak-
tivní na našich revírech.

Do konce roku zbývá ještě nějaký 
týden, ale chtěl bych upozornit na 
včasné odevzdání povolenek a sumá-
řů za rok 2024. Lhůta je do 15. 1. 
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Plán akcí 
Moravského rybářského 
svazu pobočný spolek 
Rakvice na rok 2025

2. 1. 2025 (16,00 - 18,00) 
Prodej povolenek Hostinec 
u Průdků

5. 1. 2025 (9,00 – 13,00) 
Prodej povolenek KD 
(BULHARY). Další prodeje 
budou vyvěšeny na 
stránkách MRS Rakvice 
později.)

26. 1. 2025 (14,00 – 17,00) 
Členská schůze MRS 
RAKVICE, sokolovna 
Rakvice

8. 2. 2025 (9,00 – 12,00) 
Zkoušky na vydání 
osvědčení pro první 
Rybářský lístek, klubovna 
Rakvice

22. 2. 2025 Rybářský ples 
Bulhary KD

16. 3. 2025 (9,00 – 12,00) 
Zahájení dětského 
Rybářského kroužku MS 
Rakvice

17. 5. 2025 Rybářské závody 
dospělí Staré rameno 
u Chaty

18. 5. 2025 Rybářské závody 
dětí Staré rameno u Chaty

24. 5. 2025 Rybářské 
závody dospělí Štěrkoviště 
Trávníky

25. 5. 2025 Rybářské závody 
dětí Štěrkoviště Trávníky

1. 6. 2025 (9,00 – 12,00) 
Zkoušky na vydání 
osvědčení pro první 
Rybářský lístek, klubovna 
Rakvice

8. 6. 2025 (9,00 – 12,00) 
Opravné zkoušky na 
vydání osvědčení pro první 
rybářský lístek, klubovna 
Rakvice)

21. 6. 2025 Babské rybářské 
závody Kačenárna

18. 7. ‑ 27. 7. 2025 Rybářské 
soustředění mládeže 
a Výjezdní zasedání 
Kačenárna

2024 s tím, že je možnost povolenku 
odevzdat nejpozději 26. 1. 2025 na 
ČLENSKÉ VÝROČNÍ SCHŮZI MRS 
Rakvice od 14 hod. v sále SOKOLOV-
NY v Rakvicích, na kterou vás tímto 
co nejsrdečněji zvu. Více informací 
viz plán akcí MRS Rakvice.

Na závěr bych vám všem, nejen ry-
bářům chtěl popřát mnoho úspěchů, 
v následujícím roce 2025 a hlavně 
štěstí a zdraví.

Za MRS Rakvice
Zdeněk Blabla

Webové stránky MRS

https://mrs-rakvice.cz/
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SK RAKVICE 1932
Máme za sebou půlku sezony ročníku 
2024/2025. „A“ mužstvo se pochla-
pilo a skončilo na 1. místě s násko-
kem pěti bodů na druhou příčku. Ze 
třinácti odehraných zápasů, pouze 
jednou prohráli. Odpovídá tomu také 
celkové skóre 40:12, kdy nejvíc bra-
nek vstřelil Lukáš Švásta – 7 a Martin 
Pátek – 6. Doufám, že se celému týmu 
bude dařit i v jarní části a konečně se 
dočkáme vytouženého postupu. „B“ 
mužstvo je po podzimu na 8. místě, 
kdy 3x vyhráli a 7x prohráli.

Co se týče dorostu, tak ten má za 
sebou 8 utkání, s 3 výhrami, jednou 
remízou a 4 prohrami. Skóre 26:25, 
celkově 10 bodů a třetí příčka v ta-
bulce. Starším žákům se bohužel na 
podzim nepodařilo ani jednou zvítě-
zit a jsou na posledním místě se skóre 
15:83. Pevně věříme, že jarní část 
bude o mnoho lepší a klukům se bude 
dařit. Mladší žáci „A“ mužstvo ze 13 
zápasů 7x vyhráli, 3x remizovali a 3x 
prohráli. Se skóre 31:26 a celkovým 
počtem 24 bodů, jsou na krásném 
5. místě. Bohužel, postup i sestup 

z krajské soutěže je podmíněn výsled-
ky starších žáků, takže budeme držet 
pěsti, aby se starší vzchopili a tuto 
soutěž udrželi. Nově vzniklé „B“ muž-
stvo žáků má odehráno 9 zápasů. 2x 
vyhráli (1x kontumačně) a 7x prohrá-
li. Jsou na 8. místě a všichni věříme, 
že se na jaře ještě zlepší a půjdou 
v tabulce na vyšší příčky. Naši nej-
menší fotbalisté z přípravek odehráli 
taktéž svá utkání. Tato soutěž nemá 
vedenou tabulku, ale hoši se snažili 
a určitě svými výkony udělali radost 
nejen trenérům, ale také rodičům, 
prarodičům a vlastně všem jejich fa-
nouškům. Pravdou totiž je, že na tato 
utkání chodí opravdu nejvíc diváků. 
Co by za to dali třeba i jenom starší 
žáci, kdyby měli takovou fanouškov-
skou základnu. Je totiž hodně smut-
né, když přijdete na zápas a tam je 
pár domácích fanoušků. Kolikrát 
z „venku“ přijede daleko, daleko víc 
podporovatelů těchto mládežnických 
mužstev. Ale to už je na rodičích, zda 
přijdou toho svého hráče podpořit.

Co se týče dění na fotbalovém hři-

šti, máme za 
sebou rok, kdy 
bylo na našem 
trávníku ode-
hráno mnoho 
zápasů.  Od 
mužů, až po ty nejmenší. Konaly se 
zde dva memoriály. O prázdninách 
již po několikáté Memoriál Františka 
Harašty, který letos vyhrála Sigma 
Olomouc, která ve finále porazila 
Baník Ostravu 4:1. Další memori-
ál, tentokrát Memoriál Jaroslava 
Sommernitze, se hrál v půlce října. 
Tento turnaj hráčů do 17 let vyhrál 
s přehledem bez ztráty bodu Brati-
slavský fotbalový svaz . O dalším po-
řadí musela rozhodnout minitabulka, 
protože Jihomoravský KFS stejně 
jako Západoslovenský FS a KFS Vy-
sočina získali 3 body. Díky lepšímu 
skóre ve vzájemných utkání obsadil 
druhé místo Jihomoravský KFS.

Dovolte mi, abych touto cestou 
poděkovala všem, kteří svou prací 
přispívají k tomu, aby sev Rakvicích 
fotbal udržel. Jsou to především tre-

Facebook profil

https://www.facebook.com/profile.php?id=100057146272999&locale=cs_CZ
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néři mládeže: Radek Hrdina, Vlastik 
Jurečka , Naďka Jurečková, Lukáš 
Rozbořil, Roman Průdek, David 
Hlavsa, Igor Štefka a Staňa Ngom-
bele. Poděkování patří i trenérům 
z Velkých Pavlovic a ze Zaječí. I tak 
bychom uvítali nové trenéry, protože 
dětí je čím dál víc (momentálně jich 
je kolem 50), práce je taky čím dál víc 
a pokud nechceme, aby se vytrácela 
chuť do práce s mládeží, měli bychom 
jmenovaným trenérům pomoci. Vím, 
že dnešní doba je hektická a každý 
nemá ten čas se věnovat ještě něče-
mu navíc, ale určitě jsou mezi námi 
i takoví, kteří by se mládeži věno-
vat chtěli a jenom nemají tu odvahu 
se přihlásit. Nebojte se a přijďte na 
jakýkoliv trénink, budeme jenom 
rádi. Ať už to bude někdo z mladších 
nebo i z těch starších. Také bych chtě-
la poděkovat za skvělou spolupráci 
funkcionářům ze Zaječí a z Velkých 
Pavlovic. No a samozřejmě také 
funkcionářům od nás z Rakvic. Vel-
ké poděkování patří Obci Rakvice za 
podporu, rodičům malých fotbalistů 
a jejich fanouškům. A také fanouš-
kům našich mužů.

Příští rok bude hektický. Věříme, že 
se nám podaří dotáhnout do konce 
přestavba starých kabin, které jsou 
už na hraně životnosti. Možná se to 
někomu nezdá, ale tyhle kabiny už 
opravdu nevyhovují téměř nikomu 
a ničemu. Nehledě na to, že jaké-
koliv opravy jdou vniveč, jelikož co 
se opraví, tak za krátkou dobu ne-
jde ani poznat. Jak a kdy se začne 
bourat a stavět nevíme, ale víme, 
že nové kabiny pomůžou ne jenom 
nám funkcionářům, ale především 
hráčům, hlavně těm mládežnickým. 
Přeji všem do Nového roku hlavně 
hodně zdraví a jak se říká: „Sportu 
zdar a fotbalu zvlášť“.

Za SK Rakvice 1932 
Michaela Blažková

KOZLÍCI POMÁHAJÍ
Jak už jsem několikrát psala, práce 
s těmi nejmenšími není jen o fotbale. 
Děláme si různá posezení, jezdíme na 
výlety a také jsme udělali dobročin-
nou sbírku sladkostí pro hráče pří-
pravek ze zatopené obce Ruda nad 
Moravou. Když naše obec vyhlásila 
sbírku pro tuto obec, napadlo mě, 

že bych mohla zapojit i ty naše nej-
menší fotbalisty. Zrovna jsme měli 
trénink a tak jsem napsala, aby každý 
hráč přinesl nějakou malou sladkost. 
A věřte, nevěřte, bylo jich tolik, že se 
zaplnila jedna celá větší krabice. Do 
ní jsme vložili ještě naši klubovou 
vlaječku, šálu a podsedáky, napsali 
jsme dopis s pozváním k nám do Rak-
vic a odeslali se sbírkou do postiže-
né obce. Tímto děkuji všem klukům 
a jejich rodičům za zaslané sladko-
sti a věřím, že se krabice dostala do 
správných rukou. A také děkujeme 
Ivě Haghofer za krásné fotky z této 
akce a článek v novinách Břeclavské-
ho deníku.

SK Rakvice 1932 – přípravky 
Michaela Blažková
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Vážení čtenáři rakvického zpravoda-
je, rád bych touto cestou zhodnotil 
fungování vinařského spolku v tomto 
roce, a také vám zde uvedl, které akce 
budeme v dalším roce realizovat.
Počátkem roku probíhaly plesy, kte-
ré dlouhodobě jako rakvičtí vinaři 
podporujeme sponzoringem svých 
vín.

První námi pořádaná akce v tomto 
roce byla Výstava vín v sále soko-
lovny, která je ze všech našich akcí 
nejvíce organizačně náročná. Na vý-
stavě se sešlo úctyhodných 420 vzor-
ků od místních i přespolních vinařů. 
Všem, kteří svými víny přispěli, dě-
kujeme. Hodnotit vystavené vzorky 
přišlo 48 degustátorů a utvořilo se 
tak 14 hodnotících komisí. Rozstřel 
mezi 28 nejlepšími víny proběhl 
v subkomisi, která byla tvořena pě-
tičlenným týmem vinařských odbor-
níků z jiných obcí. Ti z předložených 
vzorků vín tak téměř jednoznačně 
vybrali šampiona výstavy, kterým se 
stal Ryzlink vlašský 2022 VH od vi-
nařství Vajbar. Na samotné výstavě 
bylo kromě kvalitních vín přichystá-
no také pestré občerstvení ve dvou 
variantách. Tradiční zahrnovala 
zvěřinový guláš, sýry, zabijačkové 
speciality a ta netradiční tortillu, 
burger, kuřecí stripsy atd. Výstavu 
doprovázela cimbálová muzika Mo-
druša z Moravského Žižkova, která 
hrála úžasně a jsme s ní nad míru 
spokojeni. I přes veškerou naši sna-

hu a propagaci přišlo pouhých 166 
návštěvníků. Tento klesající trend 
trvá už několik let, a proto je pro nás 
otázkou, zda budeme výstavu v dal-
ším roce vůbec pořádat. Rozhodnutí 
necháváme na valnou hromadu spol-
ku, která proběhne počátkem nového 
roku. Protože momentálně není vy-
dáno stanovisko, uvádím v seznamu 
pořádaných akcí v dalším roce i před-
běžně stanovený termín, ve kterém 
by se výstava případně konala.

Druhou námi pořádanou akcí pak 
byl dubnový Den otevřených skle-
pů. Na tomto v pořadí 18. ročníku 
bylo možné projít 33 sklepů. Na roz-
díl od Výstavy vín se zde těšíme stále 
vyšší návštěvnosti a v letošním roce 
tak byla i rekordní účast. Celkem 
jsme prodali 2 140 vstupenek.

Dále jsme v květnu poskytli svá 
vína na akci Den matek.

V rozmezí červen až září jsme drže-
li Letní služby vinařů, čímž jsme 
v letní sezóně reagovali na zvýšený 
pohyb turistů v obci. Celkem se těch-
to služeb zúčastnilo 12 vinařství, kte-
rá podle předem dohodnutého rozpi-
su své sklepy otevírala. Každý týden 
tak byla otevřena minimálně tři vi-
nařství. Návštěvníci letních služeb 
si pochvalují zejména osobní přístup 
vinařů, protože při tomto konceptu 
má vinař dost času se jim individuál-
ně věnovat. Tímto nejenom že rozši-
řujeme služby, které naše obec turis-
tům nabízí, ale také získáváme stálé 

kontakty 
pro pro-
d e j  v í n 
z  h r o z n ů 
vypěstovaných 
v naší obci.

V červnu jsme vínem a účastí do 
pozdních ranních hodin podpořili 
také Tradiční krojované hody.

V červenci proběhl Túfaran-
kafest, tedy festival dechových hu-
deb, na kterém jsme prezentovali 
vína od členů spolku.

V srpnu jsme zahájili Ochranu vi-
nic proti špačkům. Oproti minu-
lým letům byly tento rok minimální 
stížnosti na noční provoz plynových 
děl. Plynová děla provozovaná spol-
kem měli na starosti naši dlouholetí 
hotaři, a to pan Josef Jilčík a pan Mi-
loš Lukeš. Za to jim velice děkujeme. 
Ti je každý den zapínali a také v pod-
večer poctivě vypínali. Párkrát se ale 
stalo, že někteří vinaři svá soukromá 
děla na noc nevypli. Toto chování 
nám není lhostejné a snažíme se ho 
za spolek ihned řešit, protože s noč-
ním provozem děl také nesouhlasí-
me. Proto byla vždy sjednána rychlá 
náprava a tato činnost se už dále ne-
opakovala. I když se vám někdy zdá, 
že vám dělo bouchá za oknem, umí se 
zvuk nést také přes dálnici z tratě Trk-
mansko nebo naopak ze zaječských 
či přítluckých tratí. S tím ale my už 
mnoho nezmůžeme. Ochranu vinic 
jsme neprováděli pouze plynovými 

Vinaři z Rakvic
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děly a laserem umístěným na výjezdu 
z obce směrem na Přítluky, ale velmi 
nám pomohlo i místní myslivecké 
sdružení, které tuto ochranu svými 
pravidelnými hlídacími službami ješ-
tě zlepšilo. Za zmínku stojí situace, 
kdy nám přívalové srážky odstavily 
z provozu plynová děla a my jsme tak 
měli v tuto chvíli vinice nechráněny. 
Zrovna v tento moment se ve spodní 
části tratě Kozí horky slétlo obrovské 
hejno špačků, které promočení mys-
livci zvládli odehnat. Za celou letošní 
ochranu vinic, i tento kaskadérský 
kousek, jim vřele děkujeme.

V říjnu se konal turnaj čtyřher ve 
stolním tenise tzv. El presidento 

cup, na který jsme také darovali naše 
vína.

Byli jsme osloveni účastnit se akce 
Rakvický kotlík, tedy vaření gulá-
šů ve dvoře sokolovny. Tuto nabídku 
jsme rádi přijali a prezentovali jsme 
na ní vína od členů spolku stejně jako 
na Túfarankafestu.

V listopadu proběhla naše poslední 
námi pořádaná akce, a to Svatomar-
tinský den otevřených sklepů. 
Stejně jako u otevřených sklepů na 
jaře i zde padl rekord v návštěvnosti 
a na akci jsme tak mohli přivítat 1300 
návštěvníků. Bylo pro ně celkově ote-
vřených 29 sklepů.

V měsíci listopadu také proběhla 

Kateřinská výstava mladých 
vín na Dominantu, kterou pořádala 
členka našeho spolku paní Blanka 
Bednaříková a je samozřejmostí, že 
i tuto akci jsme svými víny a účastí 
podpořili.
V dalším roce pořádáme akce, které 
jsou uvedeny v tabulce

Seznam akcí pořádaných spolkem 
Vinaři z Rakvic v roce 2025

29. března (Výstava vín)

26. dubna Den otevřených 
sklepů

5. června  
až 28. září Letní služby vinařů

26. července Noc otevřených 
sklepů

15. listopadu Svatomartinský den 
otevřených sklepů

Za zmínku stojí novinka a tou je 
Noc otevřených sklepů. Vzhle-
dem k vysokým denním teplotám 
v letních měsících bude tato akce po-
řádána až ve večerních hodinách. To 
budou pro chlazení vín i návštěvníků 
přijatelnější podmínky. Na všechny 
naše akce vás v tomto roce srdečně 
zveme.

Veškeré podrobné informace k nim 
však naleznete na našich webových 
stránkách www.vinari -rakvice.cz, 
které průběžně doplňujeme a aktu-
alizujeme. Na nich lze také na akce 
otevřené sklepy zakoupit vstupenky 
v předprodeji za zvýhodněnou cenu. 
Tuto možnost v tomto roce využilo 
zhruba tři čtvrtě návštěvníků. Dále 
jsme také aktivní na sociálních sítích 
Facebook a Instagram, kde zveřejňu-
jeme aktuální a nejnovější informace. 
Proto se vyplatí, nás sledovat.

Rád bych poděkoval všem, kte-
ří byli v tomto roce našemu spolku 
nebo vinařům z naší obce jakkoli 
nápomocni. Zvláštní dík patří paní 
Marii Jilčíkové, která měla na starost 
výběr poplatků za špačky a je také 
koordinátorkou prodeje vstupenek 
na námi pořádaných akcích. Přeji 
vám klidné prožití svátků vánočních 
v kruhu nejbližších a jak jinak než se 
skleničkou dobrého vína.

Dominik Straka 
předseda spolku Vinaři z Rakvic

Vinaři Rakvice

https://www.vinari-rakvice.cz/
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Chasovní okýnko
Vážení spoluobčané,
letošní sezóna chasovních akcí je 
úspěšně za námi. Tradiční Kateřin-
ská výstava vín na Dominantu, která 
se konala v předvečer Kateřinských 
hodů, nabídnula návštěvníkům vý-
tečná vína letošních ročníků, která 
tradičně nalévala naše chasa v kro-
jích.

S hodovou sezónou letošního roku 
jsme se symbolicky rozloučili v sobo-
tu 23. listopadu za doprovodu decho-
vé hudby Túfaranky ze Šakvic, která 
je nám už téměř jako domácí.

Po skončení hodů proběhlo vole-
ní nových stárků na příští rok. Nové 
stárky slavnostně představíme na 
Krojovém plese v únoru.

Chceme ze srdce poděkovat všem, 
kteří nás během roku podporovali – 
ať už svou účastí na našich akcích, 
nebo mimo ně. Vaše přízeň a pomoc 
jsou pro nás neocenitelné. Snažíme 
se ji oplácet, jak jen můžeme, a po-
máhat těm, kteří nás o to požádají 
– vinařům, pořadatelům akcí, obci 
a dalším.

Rádi bychom Vás srdečně pozvali 
na Krojový ples, který se uskuteční 
v sobotu 1. února 2025 od 19:00. Ples 
zahájí slavnostní předtančení Slo-
vacké besedy za doprovodu dechové 
hudby Zlaťanka. O měsíc později se 
pak s letošními stárky symbolicky 
rozloučíme na Ostatcích, a věříme, 
že tato obnovená tradice získá stejně 

pozitivní ohlas 
jako letos.

Na závěr Vám 
přejeme klidné 
a radostné proži-
tí vánočních svátků a úspěšný vstup 
do Nového roku.

Za výbor spolku 
Lukáš Pospíšil

CHASA

RAKVICE

Facebook Chasa Instagram Chasa

Rakvický kotlík počtvrté
Letos se uskutečnil již čtvrtý ročník 
amatérské soutěže ve vaření gulášů - 
Rakvický kotlík.

V sobotu 19. října se za slunného 
počasí postavilo proti sobě dvanáct 
soutěžních týmů, z nichž některé byly 
místní, jiné přespolní. Vaření bylo 
zahájeno přesně v 8 hodin ráno slav-
nostním podpálením kotlů. Během 
dopoledne dorazily stovky zvědavých 
a hladových návštěvníků. Akustická 
hudební kulisa Jiřího Bartase z Uher-
ského Hradiště dodala akci příjem-
nou rodinnou atmosféru.

Návštěvníci měli možnost ochutnat 
různé druhy gulášů, hovězích gulášů 
– od zvěřinových a hovězích až po 
originální guláš z kachních žaludků.

Největší úspěch si vyvařila Guláš 
parta se svým srnčím gulášem. Ti 
získali první místo jak od odborné 
poroty, tak od diváků. Druhou příč-
ku obsadil hvězdný tým Kuchyňkáři 
s dančím gulášem a třetí místo patři-
lo týmu Kusco CZ&SK, který připra-
vil guláš hovězí.

Program zpestřilo vystoupení DNS 
Pomněnka z Tvrdonic a o zábavu se 
postarala i soutěž v tahání 3,5 l koštý-
řem, kterou sponzoroval Woodboy.cz.

Děkujeme všem sponzorům za 
jejich podporu, vedení obce za vy-
nikající spolupráci a především ná-
vštěvníkům, bez nichž by tato akce 
neměla smysl. Už nyní se těšíme na 
další ročník, který se uskuteční 25. 
října 2025.

Lukáš Pospíšil

Fotogalerie

Foto: Lukáš Hrdlička

Foto: Lukáš Hrdlička

https://www.facebook.com/chasarakvice
https://www.instagram.com/spolek.chasa.rakvice/


31Zpravodaj obce Rakvice

Senior taxi
Tato služba funguje v Rakvicích ně-
kolik měsíců, první výjezd do Břecla-
vi se konal 20. března tohoto roku. Je 
zajištěna jen pro místní starší občany 
za účelem nákupů do supermarketů 
s finanční podporou obce. Výjezd do 
Břeclavi nebo do Hustopečí probíhá 
jedenkrát měsíčně.
Reakce účastnic těchto nákupů? Po-
děkování patří nejen obci Rakvice za 
službu pro místní důchodkyně, ale 
velká pochvala patří i řidiči Daliboru 

Průdkovi za jeho ochotu a pomoc. 
Má příjemné vystupování, vypomáhá 
nastoupit do auta, nákupy naložit, 
dovézt všechny seniorky až k jejich 
domu a opět vypomůže vyložit ná-
kup, přenést vše až ke dveřím. Je 
velmi ochotný, příjemný.
Bezpečná jízda a komfort je zajištěn, 
přejeme seniorům příjemné společné 
nákupy.

Jitka Rampáčková

Co se dělo u důchodců. 
Na závěr prázdnin, jsme se jako 
každý rok, sešli v našem krásném 
prostředí - v sokolovně, abychom si 
pobesedovali a vyměnili si zážitky 
z dovolených, z radostí, ale i starostí 
se svěřenými vnoučaty, probrali situ-
ace z domácího i zahraničního dění, 
potěšili se tím, co se nám urodilo na 
zahradě, co nám vykvetlo v zahrád-
ce nebo se utopilo letošními většími 
dešti. Přesto, že slunce ten den praži-
lo, jak nejvíce umělo, nám bylo ve stí-
nu budovy a stromů velice příjemně.

Pracovníkům OÚ děkujeme za při-
pravené stoly a židle, výboru za ob-
starání občerstvení a obsluhu. Všem 
ostatním za účast a dobrou náladu. 
Rozcházeli jsme se až v samý pod-
večer.

Hned v září jsme odjížděli na zá-
jezd do Dukovan a do Třebíče. Jelikož 
jsem se zájezdu neúčastnila, infor-
mace jsou jen zprostředkované. Píše 
se mi o všem velice těžko. Velká chy-
ba byla, že celý den pršelo.

Určitě to členům na pohodě ne-
přidalo. Bylo to poprvé, kdy nám na 
našich zájezdech počasí nepřálo.

Vyprávění o elektrárně a její pro-
hlídka probíhala v hezké posluchár-
ně, kde se i promítalo. Prohlídka Tře-
bíče už byla za deště a hlavně část 
židovská se bez deštníků neobešla. 
Vrátili se až v pozdní podvečer. Ně-
kteří unaveni, jiní ještě čilejší. Snad 
vzpomínky postupně zaženou všech-
ny chmury a únavu.

Díky výboru za organizaci zájezdu.
Tento závěr roku se ještě podíváme 

do Hlinska na výrobu vánočních oz-
dob a určitě někdo neodolá a něco si 
koupí, aby si obohatili letošní vánoční 
výzdobu. Podíváme se do skanzenu na 
betlémy a dřívější vánoční výzdoby.

Poslední akci budeme mít již doma, 
ve školní jídelně, kde nás potěší děti 
z MŠ se svým programem, vyslechne-
me zprávy o naší celoroční činnosti, 
a co se bude plánovat na příští rok. 
Určitě bude bohatá tombola, o kterou 
se každoročně postarají členové a ob-
čerstvení, které zajistí členky výboru. 
Děkujeme paní učitelkám za nacviče-
né pásmo s dětmi, výboru za zajištění 
občerstvení, ale i za celoroční starost 
o náš klub a ředitelství školy za zapůj-
čení prostoru.

Všem přejeme krásné a poho-
dové svátky a do nového roku 
hlavně zdraví.

Miroslava Průdková

NEJKRÁSNĚJŠÍ 
SNĚNÍ

Přišla k nám potichu noc 
nádherná,
plná lidských splněných 
přání.
Chodíme, rozjímáme, 
prosíme,
ať vše krásné, hvězdy nad 
hlavou nám chrání.
Kouzlo koled, cinkání 
rolniček a zvonečků,
šťastné chvíle u rozzářených 
stromečků.
Vždyť tuto noc, noc 
nejkrásnějšího snění,
prožijeme v lásce, nic 
krásnějšího nad ní není.
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V rámci akce Svatomartinský den 
otevřených sklepů jsme připravily 
výstavu naších výtvarných děl s ná-
zvem (Ne)vinná vernisáž. Rády by-
chom poděkovaly Spolku vinařů, že 
nám umožnil zpestřit tuto událost 
naší kulturní vložkou. Díky také patří 
všem, kteří se přišli na naši vernisáž 
podívat. Mezi návštěvníky byli místní 
i ze všech možných koutů republiky. 

O naše díla byl zájem a my jsme vel-
mi spokojené, že se nám splnil jeden 
z dalších snů. Na našich lekcích jsme 
vyzkoušely reliéfní pastu kombinova-
nou s akrylovými barvami. Namalova-
ly jsme si malá i velká plátna umton 
barvami nebo akrylem. Nově jsme si 
založily FB stránku(viz QR kod), na 
které můžete sledovat naší kreativní 
tvorbu. Pokud máte náladu malovat, 

napište nám a my se s vámi podělíme 
o termíny dalších lekcí. Už teď se tě-
šíme na nové členky, které by se rády 
zrelaxovaly nad barvami a plátnem.

Jitka Jochmannová

Malování pro radost Facebook

Raženky
„Život bez hudby, by byl jako tělo bez 
duše.“ Citátem Jana Smrčky jsme se 
vítaly s návštěvníky tvrdonského 
předhodového zpívání i při našem 
vystoupení na 6. Martinském zpívání 
v Hovoranech. Věříme, že všichni zú-
častnění odcházeli z obou akcí s duší 
naplněnou hřejivým hudebním uspo-
kojením, neboť jsme měli možnost si 
vyslechnout množství krásných lido-
vých i autorských písní. Hovoranské 
pořadatelky – Fanynky – budeme 
mít to potěšení přivítat „na oplátku“ 
na rakvickém předhodovém zpívá-
ní, tak si krásný zážitek z písniček 
v jejich podání – a nejen jejich podá-
ní - nenechte ujít. A kde se můžeme 
potkat ještě letos? Jako obvykle při 
konci roku na Vánočním koncertě 
v rakvickém kostele. Těšíme se na 
vás! S přáním klidných adventních 
dnů – vaše Raženky.

Karolína Šikulová

opět na cestách aneb od Tvrdonic do Hovoran
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Platinová svatba 
Paní Květoslava Janoušková a pan Vladimír Ja-
noušek, oslavili 30. 10. 2024 platinovou svatbu. 
Fotografie jsou z roku 1954 a 2024.
Přejeme všechno nejlepší k výročí a hodně 
zdraví.

Vítání občánků

Markéta Kvardová David Paulík Tibor a Vojtěch Havelkovi
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Z Rakvic do Ameriky (rok 1913)

Seznam části pasažérů (včetně 7 
Rakvičanů) na lodi plující v roce 
1913 z Brém do Texasu.

Na začátku roku 1913 se skupina 

asi sedmi obyvatel Rakvic vydala 
na cestu do USA. Nejprve se museli 
dopravit do jednoho z německých 
přístavů, konkrétně do Brém. Od-

tud pokračovali lodí do Spojených 
států amerických, přičemž jejich 
cílovým přístavem bylo pobřežní 
město Galveston v Texasu.

Přelom 19. a 20. století přinesl mimo jiné významnou emigraci obyvatel z českých zemí do 
USA. Hlavními důvody byly ekonomické potíže, přelidnění venkova a nedostatek půdy pro 
drobné zemědělce. Mnozí také odcházeli kvůli politickému útlaku v rámci Rakousko-Uher-
ska. Tato vlna emigrace se nevyhnula ani obci Rakvice, a tak v roce 1913 odjíždí skupina 
Rakvičanů do USA…
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Podle seznamu pasažérů byla 
na palubě této lodi spousta lidí 
různých národností. Z Rakvic zde 
byli tito občané:

☞ Václav Polášek (asi *1887)
☞ Matěj Krůza (*1876)
☞ Jan Procházka (*1881)
☞ Jiří Malinka (*1884)
☞ Karel Cvrček (*1888)
☞ Jan Suchánek (*1887)
☞ Josef Švásta (*1895)

Ze seznamu pasažérů se také 
dozvídáme, že Polášek a Krůza 
směřovali do texaského města 
Bessmay, které vzniklo kolem 
roku 1900 jako dřevařské cent-
rum na trase železnice. Ostatní 
pasažéři z Rakvic mířili do Ka-
lifornie, zejména do měst San 
Francisco a Eureka. I zde v té 
době vrcholila éra dřevařského 
průmyslu, který využíval bohat-
ství místních lesů s majestátní-
mi sekvojovými stromy. Někteří 
z těchto emigrantů v Kalifornii 
zůstali a zapustili nové kořeny, 
zatímco jiní se časem vrátili zpět 
do rodného kraje.

Osudy Jiřího Malinky

Jiří Malinka se narodil 13. dubna 
1884 v Rakvicích v rodině Fran-
tiška Malinky a Terezie, rozené 
Konečné. Téměř všichni jeho 
sourozenci zemřeli v dětství, 
a v roce 1905 se jeho bratr Fran-
tišek (stolař, č. 284) oběsil. Mož-
ná i tyto neradostné osudy Jiřího 
motivovaly k odchodu do USA.

Jiří Malinka zůstal v USA natr-
valo a začal používat „imigrační“ 
jméno George Frank Malinka. 
Podle dohledaných záznamů zů-
stal svobodný a zemřel 25. dub-
na 1952 ve věku 68 let v okrese 
Humboldt v Kalifornii.

Osudy Jana Procházky

Jan Procházka se narodil 2. červ-
na 1881 v Rakvicích jako neman-

želský syn Marie Procházkové. 
Matka mu zemřela v osmi letech.

Jan Procházka se dne 3. úno-
ra 1906 oženil s Marií Šelleovou 
(1884–1957). Z tohoto man-
želství se narodila jedna dcera 
Antonie, která ve dvou měsících 
zemřela na psotník. Krátce poté 
Marie zcela oslepla a nikdo ne-
věděl proč. Nepomohla jí ani 
oční klinika v Brně, ani klinika 
ve Vídni.

Její manžel Jan Procházka pra-
coval jako dělník v cukrovaru, ale 
potřeboval více peněz. Proto na-
konec v roce 1913 odjel do USA. 
Sliboval, že bude manželce po-
sílat peníze, ale po nějaké době 
ji nechal na starost stárnoucím 
rodičům. Dopisy z USA údajně 
posílal až do roku 1923.

Úryvky z dopisu Jana 
Procházky

Asi v lednu 1914 napsal Jan 
Procházka svému švagrovi Ja-
novi Šellovi (1878–1960) a pře-
mlouval ho, aby také odjel do 
USA:

„Milý švagře a švagrová, při-
jměte ode mě tento pozdrav. 
Dopis od vás jsem obdržel prá-
vě dnes, 29. ledna. Psaní dlouho 
stálo ve městě, protože nemohl 
jet vlak. Všechno je zasypáno hlí-
nou, celá trať je rozbitá, tak vlak 
k nám nemohl přijet. Chtěl jsem 
poslat manželce něco k svátku, 
ale nebylo to možné. Doposud 
vlak nejede a nepojede, až za mě-
síc, takže nemůžeme nic posílat. 
Tento dopis a jiné přivezl jeden 
pán od naší společnosti po řece 
na loďce. Až zítra pojede nazpá-
tek, tak vezme psaní sebou…

Milý švagře, co ti píšu je všech-
no pravda, a když máš chuť tak 
pojeď, ale dej pozor co ti píšu. Na 
vaření ani řemeslo se v Americe 
nespoléhej. Tu je první řeč, jak 
neumíš mluvit anglicky, ani ta 
nejlepší práce ti tady nepomůže. 

Řemeslníci a dokonce i vedoucí 
staveb, kteří neumí mluvit an-
glicky, tu nemají žádnou cenu…

Milý švagře, podnebí je tady 
skoro jak u nás, jenomže tu ne-
mrzne. Místo mrazu tu pršelo 
třináct dní bez přestání, jenom 
na minutu přestalo a zas to lup-
kalo. V létě je to tady jak u nás ve 
žních, trošku teplejší, ale jinak to 
samý jak doma…

Vím, že ti to přijde odporné, 
když bys měl zanechat děti i ženu, 
ale co dělat? U nás to nevypadá 
dobře, všechno je marné. Podí-
vej, kdyby moje žena měla dnes 
nebo zítra prohlédnout, musela 
by hned za mnou přijet…

Tak, švagře, rozhodni se a udě-
lej hrdinské srdce – opusť svou 
rodinu, kterou máš nejradši, 
a přijeď do naší ciziny. Je nás 
tady Moravanů plno, já dělám 
s dvěma bratry, a máme tu i mo-
ravské holky. Pozdravuj moji 
ženu, rodiče, švagra a všechny 
přátele Bendovy. Všem vám dá-
vám sbohem a čekám dopis, jak 
se rozhodneš. Ale lepší bude, 
když přijedeš, aspoň to zkusíš. 
Však co můžeš u vás vyvádět, to 
můžeš i v Americe. Píšu ti všecko, 
zpráv vše do pořádku a můžeš se 
přidat, ať už se rozhodneš jakko-
liv. Sbohem, zůstávám váš švagr 
Jan Procházka. A na shledanou!

Jenom hned piš, nic neříkej, 
mě poslechni. Cukrovary tady 
nejsů, tady se dělá v lese, na pile, 
v kuchyni a na střeše.“

(Text dopisu byl začištěn a výraz-
ně zkrácen.)

Použité zdroje:
● FamilySearch, Texas, Passen-
ger and Crew Lists (1896-1951)
● MZA Brno, Rakvické matriky
● Dochovaný dopis od Jana Pro-
cházky

Zpracoval a napsal 
Ing. Jakub Cabal
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